
 
 

 

 

 
Kyselytunti 
  
Kvalt § 49 28.10.2024     
      
  
 Valtuutetuilla on hallintosäännön 127 §:n mukaan oikeus esittää kunnanhallitukselle 
 kyselytunnilla vastattavaksi lyhyitä enintään kolmen (3) minuutin pituisia, kulloinkin 
 yhteen asiaan kohdistuvia kysymyksiä kunnan hallinnon ja talouden hoitoa koskevista 
 asioista. 
 
 Kyselytunti järjestetään valtuuston kokouksen yhteydessä, jollei valtuusto toisin päätä. 
 Kyselytunti on julkinen ja järjestetään myös tarvittaessa. 
 
 Kysymys on toimitettava pääsääntöisesti kirjallisena keskustoimistoon viimeistään neljä 
 (4) päivää ennen valtuuston kokousta. Myöhemmin toimitetut kysymykset sekä 
 kysymykset, joihin ei kyselytunnilla ehditä vastata, siirtyvät seuraavaan kyselytuntiin. 
 Kysymykset otetaan vastattaviksi niiden saapumisjärjestyksessä. Puheenjohtajalla on 
 kuitenkin oikeus määrätä tasapuolisuutta noudattaen muukin vastaamisjärjestys. 
 
 Saatuaan kunnanhallitukselta vastauksen kysymykseen esittäjällä on oikeus tehdä 
 kaksi asiaan liittyvää lyhyttä kysymystä. Kysymysten johdosta ei käydä keskustelua. 
 
 Puheenjohtajana kyselytunnilla toimii valtuuston puheenjohtaja. 
 
 Kunnanhallituksen puheenjohtaja ja/tai kunnanjohtaja vastaavat hallintosäännön 127 
 §:n mukaisesti tehtyihin kysymyksiin. 
 
 Valtuutettujen kysymykset: 
 
 - Valtuutettu Mikko Tamminen kysyi: 

Kuinka hyvät mahdollisuudet arvelette olevan Perhon kunnalla saada 
harkinnanvaraista valtionavustusta, nyt kun veroprosentti jää ennalleen? 
 
Kunnanjohtaja Lauri Laajala vastasi: 
Harkinnanvarainen on haettu vakavissaan ja Perhon kunnalla on perusteet 
avustukseen. Ollaan myös toteutettu talouden tasapainottamista jo pidempään kuin 
vuodesta 2023 lähtien. Toivon ja uskon siihen, että saadaan harkinnanvarainen 
valtionavustusta. 
 
Kunnanjohtaja vastasi aiemmin Mikko Tammisen valtuustossa esittämään 
kysymykseen:  
Viime vuoden tilinpäätöskokouksen yhteydessä oli tarkastuslautakunnan raportissa eri 
luvut kuin meidän tilinpäätöksessä (vesihuoltolaitoksen osalta). Asia on aika hankala ja 
en osaa selittää, että miksi kuitenkin niin on, että tarkastuslautakunnan 
tarkastuskertomuksessa on jostain syystä virheelliset luvut. Tarkastuslautakunta tekee 
toiminnan arviointia ja antaa kehitysehdotuksia valtuustolle. Tarkastuslautakunta ei tee 
tilintarkastusta, joka perustuu kirjanpidon, toiminnan ja hallinnon tarkastamiseen. Se, 
että onko virhe kuinka suuri, numerot on selvillä ja luotan siihen, että tilinpäätöksessä 
numerot on oikein. Tilinpäätöksessä vesilaitoksella on 27.680 euroa tappiota, 
jäteveden puolella 106.547 euroa ja hulevesi 274 euroa. Tarkastuslautakunnan 
raportissa oli yhdistelty näitä lukuja. Mutta tilinpäätöksessä luvut ovat oikein. Kyseessä 
on inhimillinen erehdys ja hyvä, että se huomattiin. 
 
- Valtuutettu Matti Kellokoski kysyi: 
Onko Perhossa varauduttu vedenottamon valvonnan tehostamiseen? 



 
 

 

 

 
Kunnanjohtaja Laajala tiedusteli, että kunnanhallituksen jäsenellä Matti Kytölällä 
tarkempaa tietoa, kun Kytölä on kunnanhallituksen edustaja teknisessä 
lautakunnassa? 
 
Valtuutettu Matti Kytölä: asiaan on kiinnitetty huomiota ja siellä on lisätty valvontaa.  
 
- Valtuutettu Sirpa Itäniemi kysyi: 
Minkä verran on tullut säästöjä Perhon kunnalle ulkoistamisesta Järvinettiin? Ja lyhyen 
ajan arvio Möttösen koulun ulkoistamisesta? 
 
Kunnanjohtaja Lauri Laajala vastasi: 
Järvinettiin on ulkoistettu toimintoja kahdessa eri vaiheessa. Palkkahallinnon osalta on 
säästetty yhden henkilön työpanos. Kirjanpidon osalta etuna on ollut toiminnan 
sujuvoittaminen ja se, että on päästy erilleen niin sanotuista vaarallisista 
työyhdistelmistä. Tosiasia on, että myös kirjanpidon osalta on säästetty yhden henkilön 
työpanos kunnan toiminnassa. Tämän hetken arvio Möttösen koulun osalta on, että 
ulkoistus on plusmiinusnolla tällä hetkellä. Palautetta on saatu siitä, että palvelu on 
toiminut. 
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